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Commissie Omgeving en Economie 17 april 2023 

 

Agendapunt 2: Kadernota om te komen tot vaststelling van windbeleid 

Onderdeel: kadernota wind 

 

• Wethouder Berning zegt naar aanleiding van een vraag van de heer Hesselink over de definitie van lokaal 

eigendom toe dat de definitie op korte termijn verder uitgewerkt moet worden. Dit wordt gedaan samen 

met de raad maar ook door middel van inloopbijeenkomsten die gepland staan in de maand mei. 

Antwoord:  In het voorstel voor het windbeleid, dat naar de raad gestuurd wordt voor besluitvorming, 

wordt het lokaal eigendom nader uitgewerkt.  

 

• Wethouder Berning merkt naar aanleiding van een vraag van de heer Hesselink over het mediabericht dat 

is uitgegaan m.b.t. het Traktaat van Meppen op dat aan de provincie is gevraagd om hier een analyse op te 

geven wie het bevoegd gezag is en of het klopt dat het Traktaat van Meppen nog van toepassing is/geldig 

is. Wethouder Berning zegt toe dat zodra het antwoord van de provincie binnen is dit zo snel mogelijk met 

de raad gedeeld zal worden. 

Antwoord: de provincie Overijssel is inderdaad nagegaan bij de Duitse autoriteiten wie in Duitsland het 

bevoegd gezag is betreffende het Traktaat van Meppen. De provincie heeft zowel van Landkreis Grafschaft 

Bentheim als van Bundesland Niedersachsen te horen gekregen dat zij het bevoegd gezag niet zijn. Daarom 

ligt deze vraag nu voor bij het ministerie van Buitenlandse Zaken in Berlijn. Naar verwachting duurt het nog 

tot begin 2024 voordat hier antwoord op komt. Daarnaast is het ook nog de vraag, als het bevoegde gezag 

bekend is, wat het bevoegde gezag gaat doen met de toepassing van dit Traktaat. Als bijvoorbeeld de 

Landkreis Grafschaft Bentheim bevoegd gezag blijkt te zijn, kan zij alsnog bepalen dat zij art. 5 van het 

Traktaat wil toepassen. In dat geval zou het traktaat van toepassing blijven en kunnen windturbines in de 

zone van 377 meter vanaf de landsgrens niet gerealiseerd worden.  Wijziging van het Traktaat zelf is 

overigens (vooralsnog) niet aan de orde: daarvoor wil het Nederlandse ministerie van Buitenlandse Zaken 

eerst dat er overeenstemming is tussen alle betrokken partijen en daar is geen sprake van. Bijvoorbeeld de 

Landkreis Emsland, iets meer ten noorden, wil het Traktaat handhaven. Daarbij zou aanpassing naar 

verwachting een lange tijd in beslag nemen. Eind oktober is er een regulier ambtelijk overleg van de 

Nederlands-Duitse Commissie RO (NDCRO) geweest. Daar is o.a. de provincie Overijssel en de Landkreis 

Grafschaft Bentheim vertegenwoordigd, maar niet het ministerie van Buitenlandse Zaken. De betrokken 

ambtenaar van de provincie Overijssel heeft hier nogmaals bij de Landkreis Grafschaft Bentheim bevraagd 

wat de stand van zaken is en heeft om spoedig uitsluitsel van het ministerie gevraagd.  

 

• De heer Groothuis vraagt of het streven naar 100 procent lokaal eigendom haalbaar is en wie daarin 

kunnen participeren. Wethouder Berning zegt toe dat dit de komende weken samen met de raad en de 

samenleving wordt uitgewerkt.    

Antwoord: het streven naar 100% lokaal eigendom is op zich haalbaar, maar niet juridisch afdwingbaar, 

behalve als de gemeente (of andere overheden) via een grondpositie dit privaatrechtelijk af kunnen 

dwingen. Verder is het al dan niet behalen van 100%  lokaal eigendom afhankelijk van de bereidheid tot 

(financiële) deelname van bewoners en bedrijven, maar ook van de opstelling van de initiatiefnemer van 

het windproject. Als haalbaar percentage wordt over het algemeen een percentage van 50% gehanteerd.  

In het raadsvoorstel windbeleid is als beslispunt opgenomen om een verkenner aan te stellen voor de 

verdere uitwerking van het lokaal eigendom en het streven naar 100% lokaal eigendom. 

 

  



 

• De heer Groothuis geeft aan in de kadernota een soort van evaluatiemoment opgenomen te willen hebben 

om van tijd van tijd het kader tegen het licht te houden. Wethouder Berning zegt toe dat een evaluatie 

mogelijk is, maar met de kanttekening om de evaluatie te laten plaatsvinden op het moment dat er andere 

normen komen, ook als dit betekent dat er dan eerder geëvalueerd wordt dan de evaluatietermijn van 1 

jaar of 2 jaar die normaliter gehanteerd zou worden.   

Antwoord: beter is het om het windbeleid na een periode van bijvoorbeeld 1-2 jaar te evalueren. Dit wordt 

in het raadsvoorstel opgenomen.  

 

• ‘Gezamenlijk RES-bod NOT. Wethouder Berning zegt toe in gesprek te gaan met de 4 gemeenten en daarbij 

de gezamenlijke opgave op de agenda te zetten met als doel tot concretisering van het bod per gemeente 

te komen.  

Antwoord: Dit gesprek heeft bestuurlijk plaatsgevonden met de overige NOT-gemeenten. De denkrichting is 

dat het bod van de RES 1.0 gehandhaafd blijft, Oldenzaal circa 15 GWh grootschalig zon op dak kan 

realiseren en de overige drie gemeenten het restant van 210 GWh (bod van 225 GWh-15 GWh)  voor hun 

rekening nemen. Dit betekent een duurzame opwek via zon en wind van 70 GWh per gemeente, ook voor 

Tubbergen.   

 

Raadsvergadering 18 juli 2023 

 

Agendapunt 12: Perspectiefnota 2024 Tubbergen 

 

Naar aanleiding van een oproep van de heer Oude Breuil om op korte termijn te komen met een haalbaar 

beleid voor erfmolens zegt wethouder Niens toe dat hij hierop na het zomerreces terugkomt, om even te 

verkennen wat er gedaan is op dat gebied en wat er voorligt. 

Antwoord: Bestemmingsplan technisch zijn er mogelijkheden om erfmolens op te richten met een ashoogte van 

15 meter. Naast de bestemmingsplantoets dient een aanvraag ook onder meer te worden getoetst aan 

welstand. De welstandsnota moet op het onderdeel erfmolens nog worden aangepast. De aanpassing van de 

welstandsnota zal ter besluitvorming eind 2023 aan de raad worden voorgelegd. 

 

Aangezien de provinciale omgevingsverordening geen ruimte bood aan de plaatsing van erfmolens binnen het 

Nationaal Landschap Noord Oost Twente heeft de gemeente Tubbergen een zienswijze ingediend. Naar 

aanleiding van deze zienswijze is de provinciale omgevingsverordening in 2022 zodanig aangepast dat 

erfmolens met een tiphoogte van maximaal 25 meter zijn toegestaan binnen het Nationaal Landschap 

Noordoost Twente.  

Uit navraag bij de provincie is bewust voor deze 25 meter gekozen vanuit de landschappelijke waarde van het 

Nationaal Landschap. 

 

Vanuit de agrarische sector bereiken ons geluiden dat er belangstelling is voor hogere erfmolens dan 25 meter 

tiphoogte. Echter leveren hogere erfmolens strijdigheid op met de provinciale verordening. Indien we toch de 

mogelijkheden en wenselijkheden van hogere erfmolens in Tubbergen zouden willen verkennen, zal eerst 

verkend moeten worden of hierin verruiming plaats kan of gaat vinden.  

 

  



 

Raadscommissie Omgeving en Economie 9 mei 2023 

 

Rondvraag 

 

Mevrouw Voets inzake het verkeersbesluit m.b.t. het plaatsen van laadpalen. Ze vraagt hoe de verdeling is 

gemaakt en wie er bij betrokken is. 

Wethouder Berning geeft aan dit uit te zoeken en er op een later moment op terug te komen. 

 

Antwoord: De werkwijze is als volgt: Jaarlijks kunnen er een x aantal openbare laadpalen geplaatst worden 

namens de gemeente. Dus als een locatie in jaar 1 niet is gekozen, betekent niet dat er niet naar gekeken is of 

dat deze niet geselecteerd zal worden in jaar 2 dan wel 3.  

Voor de laadpalen van 2024 is de volgende volgorde gehanteerd voor de verschillende kernen. 

Allereerst is per kern gekeken naar grotere openbare parkeerplaatsen die nog geen laadpaal hadden. 

Deze lagen voornamelijk bij sportverenigingen en scholen (die zijn benaderd of ze er belang bij 

hadden).Vervolgens is er per kern, via de buurtman/vrouw, geïnformeerd of er locaties waren die men zelf wou 

aandragen. Op deze manier zijn locaties geselecteerd. Aan de voorkant is er geen verdeling per jaar en per kern 

gemaakt en kan per plaatsingsjaar bekeken worden welke kern openbare laadpalen nodig heeft. 

 


